
 
 
 

 

 
Kyselytunti 
  
Kvalt § 81 20.11.2023     
      
  
 Valtuutetuilla on hallintosäännön 127 §:n mukaan oikeus esittää kunnanhallitukselle 
 kyselytunnilla vastattavaksi lyhyitä enintään kolmen (3) minuutin pituisia, kulloinkin 
 yhteen asiaan kohdistuvia kysymyksiä kunnan hallinnon ja talouden hoitoa koskevista 
 asioista. 
 
 Kyselytunti järjestetään valtuuston kokouksen yhteydessä, jollei valtuusto toisin päätä. 
 Kyselytunti on julkinen ja järjestetään myös tarvittaessa. 
 
 Kysymys on toimitettava pääsääntöisesti kirjallisena keskustoimistoon viimeistään neljä 
 (4) päivää ennen valtuuston kokousta. Myöhemmin toimitetut kysymykset sekä 
 kysymykset, joihin ei kyselytunnilla ehditä vastata, siirtyvät seuraavaan kyselytuntiin. 
 Kysymykset otetaan vastattaviksi niiden saapumisjärjestyksessä. Puheenjohtajalla on 
 kuitenkin oikeus määrätä tasapuolisuutta noudattaen muukin vastaamisjärjestys. 
 
 Saatuaan kunnanhallitukselta vastauksen kysymykseen esittäjällä on oikeus tehdä 
 kaksi asiaan liittyvää lyhyttä kysymystä. Kysymysten johdosta ei käydä keskustelua. 
 
 Puheenjohtajana kyselytunnilla toimii valtuuston puheenjohtaja. 
 
 Kunnanhallituksen puheenjohtaja ja/tai kunnanjohtaja vastaavat hallintosäännön 127 
 §:n mukaisesti tehtyihin kysymyksiin. 
 
 Päätös 
 
 Rami Erkkilä: Pimeänä perjantaina viime perjantaina valtiovarainministeriö kertoi 

uudesta valtionosuusuusleikkauksista, joka liittyy sote-uudistukseen, jonka 
seurauksena kunnilta leikataan 415 miljoonaa euroa aiempaa enemmän rahaa. 
Tilanteeseen on vaikea vastata Perhossa ja muillakin kunnilla. Tietona oli, että kunnilta 
leikataan lisää vuosina 2024-2025 n. 80 € asukasta kohti. Osaatteko sanoa, 
minkälaisella summalla tämä vaikuttaa Perhossa ja mitä toimenpiteitä tämä jatkossa 
aiheuttaa. 
Kunnanjohtaja Lauri Laajala vastasi, että kuntaliitosta luvattiin vähän tälle päivälle 
lisätietoja, ja valtiovarainiministeriöltä ei tule tälle päivälle lisätietoja eli en pysty 
vastaamaan tähän yhtään enempi. Mutta jos  se on tuon 80 €, niin se tarkoittaa 
211.000 €:n leikkausta valtionosuuksiin Perhossa. 
 
Mikko Tamminen kysyi, että eteneekö liikuntahalli aikataulussa? 
Lauri Laajala: Tosiasia on, että se ei ole ihan aikataulussa, mutta viime viikon torstaina 
oli työmaakokous ja meidän lähtökohta on, että se on valmis vuoden 2024 loppuun 
mennessä ja urakoitsijan näkemys oli siinä vaiheessa kun kvl-urakkaa tehtiin, tavoite 
oli, että se on syyskuun loppuun mennessä valmis ja sitä on jatkettu puolitoista 
kuukautta, mutta se ei vaikuta oikeastaan siihen. Meidän haaste tulee siinä, että alku ei 
näytä menevän siinä aikatalussa kun me ajateltiin tälle vuodelle ja se aiheuttaa meidän 
rahoitussuunnitelmaan ja talousarvioon sen, että maksupostia siirtyy ensi vuodelle. 
 
Matti Kellokoski totesi, että valtionosuusleikkaukset ei toteudu ensi vuonna, vaan ne on 
siirretty vuodelle 2025. 
 
Asko Humalajoki on pöyristynyt, kun kunnilta odotetaan pitkäjänteistä 
suunnitelmallisuutta ja Suomen hallitus toimii näin, niin miltä se tuntuu ja vaikuttaa? 
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